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5Ŝ ŦƻǘƻΩǎ ƻǇ ŘŜ ǾƻƻǊǇŀƎƛƴŀ; van links naar 

rechts / van boven naar beneden; 

¶ Komend en vertrekkend groepsoudste 

MLD brengen de ere-groet naar ons 

Vaandel tijdens de GO-MLD 

overdracht op de flight. 

¶ a[5ΩŜǊǎ ŦŀƴŀǘƛŜƪ ǘŜ wapen tijdens de 

lasergame op de sport & speldag ter 

ere van de verjaardag 75 jaar 860SQN 

en 100 jaar MVKK. 

¶ Aan boord van Zr. Ms. Van Speijk staat 

onze NH90 gereed met exercitie 

torpedo. 

¶ De Kooy in vogelvlucht omstreeks 

1930. 

 

Van de redactie: 

De Albatros is het personeelsblad van en voor 

het personeel dat werkt met of is van de MLD. 

Het verschijnt twee tot drie maal per jaar.  

 

Kopij: 

Een ieder wordt aangemoedigd om kopij aan 

te leveren aan de redactie, waarbij die besluit 

of het artikel geplaatst kan worden. De 

eindverantwoordelijkheid hiervoor ligt bij de 

CdE MLD. 

 

Redactie adres: 

CdE MLD,  

t.a.v. redactie Albatros 

Maritiem Vliegkamp de Kooy 

Rijksweg 20 1786 PT Den Helder 

HWA.Zuiderduin@mindef.nl 
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Beste MLD-ers, 

Voor jullie ligt alweer het tweede exemplaar 

van ons MLD-blad De Albatros. Goed om te 

zien dat het initiatief van onze CDE MLD om 

weer een eigen personeelsblad te maken 

gerealiseerd is en door u  gewaardeerd wordt. 

Dank, Henri! 

Het eerste voorwoord is nog geschreven door 

mijn voorganger, commandeur Gerhard Polet. 

Inmiddels is die eer aan mij. Aangezien ik een 

tijdje weg geweest ben van De Kooy zal ik me 

kort voorstellen. In 1990 ben ik bij de MLD 

gekomen. Eerst als NAVCOM op de P3C Orion 

opererend vanaf Valkenburg en na een 

helikopter familiarisatievluchtje met oud MLD 

vlieger Ferry Gonggrijp ς ik was gelijk om, wat 

een uitzicht links/Lynx voorin! ς als tacco 

vanaf De Kooy en (toen nog) Harer Majesteits 

schepen. In 2006 kwam voor mij een einde 

aan een grandioze vliegende periode, hoewel 

de erop volgende drie jaren in De West, met 

gezin, ook niet te versmaden waren. Met 

enige jaloezie kijk ik inmiddels naar de 

ŎƻƭƭŜƎŀΩǎ ŘƛŜ ŎǳǊǊŜƴǘ ȊƛƧƴ ƻǇ onze maritieme 

ƎŜǾŜŎƘǘǎƘŜƭƛƪƻǇǘŜǊΧ ¢ǎƧŀΣ ƻǇ ŜŜƴ ƎŜƎŜǾŜƴ 

moment merk je dat je Ψ ƻǳŘ Ψ  ōŜƴǘ ƎŜǿƻǊŘŜƴ 

en voor een 2nd of 3rd tour niet meer in 

aanmerking komt. De MLD hangt evenwel met 

het ene been in de marine en met het andere 

been in de luchtmacht en dat biedt 

perspectief voor vervolgplaatsingen. Zo heb ik 

met veel plezier als stafofficier luchtvaart bij 

het MHK gewerkt, mocht ik als eerste officier 

amfibisch opereren met de JWIT en ben ik 

inmiddels als chef staf werkzaam op het DHC. 

Daarnaast ben ik uw GO MLD. Ik streef ernaar 

elke vrijdag op het MVKK aanwezig te zijn 

(gebouw Hercules, derde verdieping). Dat lijkt   

 

 

 

- is -  niet veel, maar weet dat de lijn tussen 

het DHC en het MVKK kort is, en dat de CDE 

uw wensen, zorgen en successen voortdurend 

met mij deelt. En uiteraard kunt u mij 

persoonlijk benaderen. 

Hoe staan we ervoor? Niet zorgeloos, maar de 

vluchteenheden profileren zich a/b 

uitstekend. De FRLD heeft recent nog 900 kilo 

cocaïne onderschept nadat de NH90 een go 

fast had gedetecteerd en de boordschutter 

deze met disabling fire tot stoppen had 

gedwongen. RUYT heeft als vlaggenschip van 

de Standing NATO Maritime Group2 veel baat 

bij de surveillance capaciteit van onze 

helikopter om de Russische vlooteenheden in 

de gaten te houden. En we breiden onze ASW-

vaardigheden uit door in tactische 

ƻŜŦŜƴǎŎŜƴŀǊƛƻΩǎ ǘƻǊǇŜŘƻΩǎ ǘŜ ŘǊƻǇǇŜƴΦ aƻƻƛŜ 

operationele resultaten die uiteraard niet 

mogelijk zijn zonder de broodnodige 

ondersteuning van 7,  133 en 990 Sq. 

Waar kijken we naar uit? Naar personele 

vulling, uitbreiding infra, nieuwbouw 860, 

komst FMFS (helaas wederom uitgesteld, nu 

aanvang SIM training 2019/wk 41), besluit 

twintig NH90 naar MVKK, introductie NH90 in 

het amfibische domein en zo kan ik nog wel 

even doorgaan. Enerzijds mooie punten op de 

horizon, anderzijds een lastig en tijdrovend 

traject om te bewandelen. Vergeet echter niet 

er vandaag (ook) weer een mooie dag van te 

maken. Daar draagt dit blad aan bij, veel 

leesplezier! 

Met vriendelijke groet, 

 

 

KTZ J. (Hans) Veken 

GO MLD 

 

Een voorwoord van de Groepsoudste 
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Beste Collega, 

Van Fly-up naar autorotatie en vice versa! In 

luchtvaartermen uitgedrukt met pieken en 

dalen, en vertaald wat er de afgelopen 

periode binnen ons kleine bedrijf is gevoeld. 

Hebben we meer kisten op de lijn, dan zijn er 

onvoldoende gekwalificeerde aircrews, 

vervolgens hebben we mooie wervings-

resultaten voor nieuwe vliegtuigmakers, 

besluiten er leermeesters te kiezen voor een 

baan buiten defensie, en is de taak-

specialisatie binnen het DHC (voorheen 

domeinscheiding) een feit, laat het locatie-

besluit wel weer erg lang op zich wachten. En 

zo kunnen kan ik nog wel even doorgaan.  

Dan was er ook een onderhandelaarsresultaat 

ŀǊōŜƛŘǎǾƻƻǊǿŀŀǊŘŜƴ ōŜǊŜƛƪǘΣ άŘŀǘ ƛǎ ǊŀǇέ 

dacht ik, echter werd deze alweer snel door 

de achterban van onze vakbonden van tafel 

geveegd. Of deze aansloot op uw persoonlijke 

wensen, dat kon u alleen zelf beoordelen. 

Deze laten omzetten in daden, niet meer. 

Gelukkig laat het overgrote deel van onze 

bemanning de schouders niet hangen en zien 

de toekomst met vertrouwen tegemoet. De 

nieuwe NH90 flightsimulator wordt gebouwd.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het locatiebesluit όŀƭƭŜ нл bIфлΩǎ ƻǇ a±YYύ 

wordt snel verwacht en in het eerste kwartaal 

2020 wordt gestart met de bouw van de 

nieuwe toegangspoort en het wachtsgebouw. 

Daarnaast doen wij operationeel weer volop 

mee. We vangen drugs, verlenen humanitaire 

hulp, jagen op onderzeeboten en beschermen 

onze vloot. Ook bij onze belangrijkste partners 

is veel gaande. De bouw van het nieuwe 

supportship is op komst en de ontwerpen 

voor de nieuwe M-fregatten worden 

momenteel beoordeeld en bij CZSK. Bij CLSK 

wordt gewerkt aan een meer toekomstig 

bestendige bezetting van personeel waar 

donkerblauw op mee kan liften en er is voor 

luchtvaart technisch personeel van CLSK meer 

ruimte gemaakt voor een FPS fase 3 contract.  

Resume: Er wordt gewerkt aan een toekomst 

met bestaansrecht voor de MLD. Ik geloof er 

in, vooral omdat de wereld om ons heen om 

een goed georganiseerde krijgsmacht vraagt 

die de veiligheid en vrijheid kan beschermen 

waar en wanneer dat nodig is, en dat wij daar 

een belangrijke speler in zijn, staat buiten 

discussie. Ons specialisme is uniek en 

onmisbaar, en wat er ook op ons pad komt, 

wij gaan door!  

ά!w9! th{{L59h !/ a!w9έ 

Henri 

  

Chef der Equipage MLD 

Een artist impression van de nieuwe toegangspoort van het MVKK. 

Overdekte pascontrole met rijbaanscheiding en aparte fietspaden. 
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De staart van Neptune 203 

Op de 50e verjaardag van Franco Bakker, 

destijds een sensor operator op de Dash 8 van 

de kustwacht, ontstond onder een aantal van 

de aanwezige gasten het idee om een 

aandenken aan het MLD verleden van Hato 

Militair te plaatsen op wat nu Steunpunt Hato 

van de Kustwacht van het Nederlands 

Caribisch gebied is. 

Dat het een onderdeel van de Lockheed SP2H 

Neptune 203 zou moeten zijn stond voor 

iedereen vast. Deze Neptune ligt al decennia 

lang op de oefenplaats van de 

luchthavenbrandweer van Hato. Welk deel 

van de 203 hiervoor gebruikt zou gaan worden 

leverde best wel een aardige discussie op. De 

neussectie had aanvankelijk de grootste 

schare met aanhangers. Maar het feit dat er 

geen stukje glas of Plexiglas meer in zat, en 

het waarschijnlijk onmogelijk zou zijn daar 

vervangende delen voor te vinden, deed de 

voorkeur langzaam omslaan naar een ander, 

misschien wel even markant, Neptune 

ƻƴŘŜǊŘŜŜƭΧ ƘŜǘ ǾŜǊǘƛŎŀƭŜ ǎǘŀŀǊǘǾƭŀƪΦ 

Voor een ieder die de Neptune gekend heeft is 

dit onderdeel onmiddelijk herkenbaar. En in 

dit geval was het ook nog het minst 

beschadigde onderdeel van het vliegtuig. Er 

werd overeenstemming bereikt en het 

vertikale staartvlak werd uitgekozen om op 

Steunpunt Hato geplaatst te worden ter 

herinnering aan het MLD verleden van deze 

lokatie. 

Als projectleider  werd ik (SMJRTDV) Stef van 

der Steen naar voren geschoven. De eerste job 

was toestemming te verkrijgen van Curacao 

Airport Partners (CAP) om onderdelen van dit 

oefen object van de luchthavenbrandweer af 

te mogen halen. 

 

 

Door Roelandt Paarlberg, toenmalig Hoofd 

Steunpunt, is toen een brief aan de CAP 

directie geschreven met daarin het verzoek 

om onderdelen van Neptune 203 af te mogen 

halen.            Al vrij snel volgde er een 

antwoord met daarin de gevraagde 

toestemming. 

Nu kon er een begin gemaakt worden met de 

ŘŀŀŘǿŜǊƪŜƭƛƧƪŜ ǳƛǘǾƻŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ ΨǾŜǊƧŀŀǊŘŀƎ 

ǇƭŀƴƴŜƴΩΦ 9Ŝƴ ōŜȊƻŜƪ ŀŀƴ ŘŜ нло ƭŜŜǊŘŜ ƻƴǎ ŀƭ 

snel dat op papier de 203 van de CAP was 

ƳŀŀǊ Řŀǘ ƛƴ ŘŜ ǇǊŀƪǘƛƧƪ ƳŀǊƛōƻƳōŀΩǎ ŘŜ ōŀŀǎ 

waren. Honderden van deze wespen hadden 

de 203 tot hun onderkomen gemaakt en 

waren niet al te vriendelijk richting personen 

die daar anders over dachten. 

Het ter plaatse demonteren van de verticale 

staart viel dus af als optie. Een ander plan 

werd vervolgens uitgedacht. Als we nu de 

romp ter hoogte van de observer windows 

door zouden slijpen en vervolgens de gehele 

staartsectie mee zouden nemen naar Hato 

dan zouden we daar op ons gemak, vrij van 

ƳŀǊƛōƻƳōŀΩǎ Ŝƴ ŜƴƛƎǎȊƛƴǎ ōŜǎŎƘǳǘ ǘŜƎŜƴ ŘŜ 

felle zon, de verticale staart kunnen 

demonteren van de staartsectie. 

Dit plan werd uiteindelijk gekozen als de te 

volgen strategie. 

Na een heleboel geregel met het CAP 

passenburo om voor alle deelnemers aan deze 

actie toegangspassen te regelen was het dan 

eindelijk op 14 januari 2010 rond een uur of 

ǘƛŜƴ ȊƻǾŜǊ Řŀǘ ΨhǇŜǊŀǘƛŜ {ǘŀŀǊǘ нлоΩ Ǿŀƴ ǎǘŀǊǘ 

kon gaan.  

Avelino, de lokale smit, zou met zijn haakse 

slijper de romp te lijf gaan op de afgesproken 

plaats. 

Het monument op HATO 
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De luchthavenbrandweer was gevraagd 

assistentie te verlenen bij deze actie voor het 

geval er misschien dingen vlam zouden vatten. 

Verder was een groot deel van de bemanning 

van Steunpunt Hato aanwezig. Verder een 

tientonner, uitgerust met een kraan, en een 

vorkheftruck van het steunpunt Hato.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De haakse slijper had totaal geen moeite met 

het aluminium van de romp van de 203. Wat 

wel enige verbazing opleverde was het feit dat 

het heel lang duurde voordat de spleet van de 

ΨȊŀŀƎǎƴŜŘŜΩ ōŜƎƻƴ ǘŜ ǿƛƧƪŜƴΦ  

Uiteindelijk gaf de romp zich gewonnen en 

zakte de staartsectie langzaam op de 

klaarliggende pallets. 

Vervolgens zou de staartsectie op de 

tientonner gelegd worden waarna de reis naar 

het Steunpunt kon beginnen. 

De hele actie kwam gierend tot stilstand toen 

bleek dat de kraan van de tientonner absoluut 

niet in staat bleek te zijn om zelfs maar 

beweging in de staartsectie te krijgen laat 

staan het op de vrachtwagen tillen! Later 

bleek het stabilo vol water te staan. Hier 

kwamen de mannen van AIRO, de lokale 

DGW&T, als redders in de nood te voorschijn. 

Zij hebben bij een lokaal bedrijf op zeer korte 

termijn een vrachtwagen uitgerust met een 

tien tons kraan weten te regelen waardoor 

het opladen van de staartsectie toch nog door 

kon gaan. 
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De mensen in de vertrekhal van Hato zullen 

wel heel vreemd opgekeken hebben toen zij 

dit merkwaardige konvooi voorbij zagen 

komen over het luchthaven terrein! 

Bij aankomst op het Steunpunt Hato werd de 

staartsectie in een hoek van de Dash hangaar 

gelegd zodat wij daar op ons gemak het 

verticale staartvlak zouden kunnen 

ǾŜǊǿƛƧŘŜǊŜƴΧΧΦΦ 

Het lot had echter andere plannen en de 

volgende dag, op 15 januari 2010, vond er een 

verschrikkelijke aardbeving plaats in Haïti. 

Zoals gebruikelijk is veranderde de 

bestemming van het Steunpunt direct in een 

overslagpunt voor de bij deze ramp benodigde 

ƘǳƭǇƎƻŜŘŜǊŜƴΧΧΧΧŜƴ ŘŜ ǎǘŀŀǊǘ ƭŀƎ ƴǳ ƛƴ ŘŜ 

weg. Omdat de kraan inmiddels niet meer 

beschikbaar was werd de hulp ingeroepen van 

onze Amerikaanse buren. Zij stelden een tien 

tons vorkheftruck beschikbaar voor het 

verplaatsen van de staart.  

 

Helaas is bij deze actie de achter-lijst van het 

tot nog toe onbeschadigde rudder flink be-

schadigd. De staart is sinds die tijd een beetje 

aan het zwerven geweest over het terrein van 

het Steunpunt. 

Bijna twee jaar later, op 15 december 2011, 

werd het project Staart 203 weer opnieuw 

ƻǇƎŜǇŀƪǘΦ hǇ ŘƛŜ ŘŀƎ ǿŀǊŜƴ Ǿŀƴ ŘŜ a[5ΩŜǊǎ 

Marcel Langeveld, Geert Mulder, Martijn 

Mouthaan en Stef van der Steen aangevuld 

met Darwis Hart en Steven Valorian van de 

kustwacht bij elkaar gekomen om nu eindelijk 

het verticale kielvlak te scheiden van de 

staartsectie.  

Op dat moment werd toevallig ook de nieuwe 

helikopterhangaar van Hato gebouwd en een 

praatje met de uitvoerder leverde ons een 

kraan op om te helpen bij deze klus. De staart 

bleek met tien bouten vast te zitten en het 

duurde even voordat deze zich allemaal 

gewonnen gaven. Maar uiteindelijk lag de 

staart als zelfstandige eenheid op de grond.  

Een andere uitvoerder betrokken bij de bouw 

van de nieuwe helikopterhangaar wilde wel 

een sokkel bouwen waar uiteindelijk de staart 

op geplaatst zou moeten worden. Bedankt 

Paul! 

Het duurde uiteindelijk tot December 2012 

voordat de staart uiteindelijk op de sokkel 

stond. Nog steeds in dezelfde uiterlijke 

toestand als waarin hij bijna twee jaar eerder 

gescheiden was van de rest van de 203. 

Aangezien ik in februari 2013 met functioneel 

leeftijd ontslag ging ben ik de staart min of 

meer uit het oog verloren. Totdat ik weer eens 

op Hato kwam en zag dat de staart weg was! 

Het bleek dat de staart ergens in het 

winterverlof van December 2014 omgevallen 

was.  

Weer begon een zwerftocht van de staart over 

het terrein van Steunpunt Hato.  
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In 2016 ben ik mij opnieuw het lot van de 

staart aan gaan trekken. Het feit dat de staart 

nu plat op de grond lag bood mogelijkheden 

voor een grondige was- en schilderbeurt. Een 

laag zout van tientallen Jaren blootstelling aan 

de elementen liet zich niet zo makkelijk 

verwijderen. Via facebook kreeg ik bericht dat 

er in Nederland(!) een actie liep om verf voor 

de staart naar Curaçao te krijgen. Uiteindelijk 

is dat ook gelukt en kon de rechterkant van de 

staart voorzien worden van een nieuw 

verfschema. George Kraaikamp, Jan Riem en 

Stef van der Steen hebben deze verfklus 

geklaard. Het originele plan was om één kant 

van de staart te voorzien van een nieuw 

verfschema en de andere kant te voorzien van 

een blanke laklaag omdat je aan die kant door 

de verwering van de lak zowel de V van 

Valkenburg als ook de H van Hato door elkaar 

heen op de staart zag staan. De zojuist 

geschilderde rechter kant kreeg de H van 

Hato. Dit is ook de kant die vanaf de weg dia 

langs Hato loopt zichtbaar is. 

Door een toevallige speling van het lot kwam 

ik in januari 2017 weer terug op Hato en werd 

de staart voor mij prio 1. De sokkel diende 

aangepast te worden. Vier M10 draadeinden 

waren niet in staat gebleken de elementen te 

weerstaan. Nu werden er zes M12 

draadeinden geplaatst.  

Het uiteindelijk (terug)plaatsen van de staart 

bleek de nodige uitdagingen met zich mee te 

brengen. Een eerdere poging met een 

toevallig op Hato aanwezige kraan moest 

vanwege de harde wind gestaakt worden. Een 

kraan huren was vanwege de hoge kosten 

geen optie.          De DAF trucks van de KM 

stonden op het punt uit-gefaseerd te worden. 

Daarom hadden de daarop gemonteerde 

kranen geen onderhoud meer ontvangen en 

mochten daarom niet meer ingezet worden. 

Ostrid Eisden, een monteur van de algemene 

dienst van Hato, wist nog van één viertonner 

met kraan die in bedrijf was. Hij is toevallig 

gecertificeerd om met deze truck te werken 

en daarom zijn we er op 1 februari 2017 in 

geslaagd met behulp van deze truck de staart 

weer terug te plaatsen op zijn sokkel. 

 

Eenmaal terug op de sokkel kon er 

aangevangen worden met het opknappen van 

de linker kant van de staart. Na de grondige 

wasbeurt bleek de H van Hato ineens 

verdwenen te zijn! De grondige wasbeurt had 

ook de oude verf weggespoeld. Het plan van 

de blanke laklaag kon dus niet doorgaan. Als 

alternatief is er toen besloten op de linker 

kant van de staart een verfschema met de V 

van Valkenburg aan te brengen. Via Arjan 

Koning en facebook kreeg ik de kans een 

origineel anti-collission light te kopen. Dat heb 

ik dan ook direct gedaan. Ik beschouw dat 

anti-collision light als de kroon op mijn werk. 

Het werd uiteindelijk een hele lange reis voor 

de staart van de 203 maar hij eindigde waar 

hij moest eindigen, op het voormalige Hato 

militair, momenteel Steunpunt Hato van de 

kustwacht. Geen toeters en bellen, geen 

ceremonie, hij stond er gewoon ineens.  
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Inzending: 

SMJRTDV Stef van der Steen 

9Ŝƴ ƎŜōŀŀǊ Ǿŀƴ a[5ΩŜǊǎ ŀŀƴ  

a[5ΩŜǊǎΣ ŀƭǎ ƘŜǊƛƴƴŜǊƛƴƎ  

aan het MLD verleden van Hato. 
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Groepsoudste MLD overdracht 

 


